

НАУЧНЫЙ ЖУРНАЛ
МИНИСТЕРСТВА ЭКОНОМИЧЕСКОГО
РАЗВИТИЯ И ТОРГОВЛИ УКРАИНЫ,
МИНИСТЕРСТВА ФИНАНСОВ УКРАИНЫ
И НАЦИОНАЛЬНОЙ АКАДЕМИИ НАУК УКРАИНЫ

Экономика Украины

3 (644)

МАРТ

2016

Издаётся
с января
1960 г.

Выходит ежемесячно

СОДЕРЖАНИЕ

Стр.

НАУЧНЫЕ ДИСКУССИИ

Проблемы и перспективы инновационного развития металлургической промышленности Украины	3
--	---

УПРАВЛЕНИЕ ЭКОНОМИКОЙ: ТЕОРИЯ И ПРАКТИКА

ШКАРЛЕТ С. Н. – Формирование стратегий развития экономики информационного типа с целью обеспечения экономической безопасности государства	17
КАЛЕНЮК И. С., ЦЫМБАЛ Л. И. – Формы проявления интеллектуального лидерства	29

ФИНАНСЫ. НАЛОГИ. КРЕДИТ

РЯБИНИНА Л. Н. – Кредитная экспансия и ее влияние на экономику Украины	41
ШКЛЯР А. И. – Функциональные проблемы системы гарантирования вкладов в Украине и пути их решения	52

ПРОБЛЕМЫ РЕГИОНАЛЬНОГО РАЗВИТИЯ И ДЕЦЕНТРАЛИЗАЦИИ

ВЕКЛИЧ О. А. – Первые итоги финансово-бюджетной децентрализации экологического налогообложения	60
--	----

ЭКОНОМИЧЕСКИЕ ПРОБЛЕМЫ ПРИРОДОПОЛЬЗОВАНИЯ

МИЩЕНКО В. С. – Укрепление базы экологического налогообложения в Украине: методология и практика	75
БОБКО А. Н. – Экономика лесоводства и проблемы его реформирования в Украине	88

THE SCIENTIFIC JOURNAL
OF THE MINISTRY OF ECONOMIC
DEVELOPMENT AND TRADE OF UKRAINE,
MINISTRY OF FINANCES OF UKRAINE,
AND NATIONAL ACADEMY OF SCIENCES OF UKRAINE

Economy of Ukraine

3 (644)

MARCH

2016

It is monthly published
since September
1958

CONTENTS

Pages

SCIENTIFIC DISCUSSIONS

Problems and perspectives of the innovative development of Ukraine's metallurgy	3
---	---

GOVERNING THE ECONOMY: THEORY AND PRACTICE

SHKARLET S. N. – Formation of strategies of development of an economy of the information type with the aim to ensure state's economic security	17
KALENYUK I. S., TSYMBAL L. I. – Forms of manifestation of the intellectual leadership	29

FINANCES. TAXES. CREDIT

RYABININA L. N. – Credit expansion and its influence on Ukraine's economy	41
SHKLIAR A. I. – Functional problems of the system of guarantee of deposits in Ukraine and ways to their solution	52

PROBLEMS OF REGIONAL DEVELOPMENT AND DECENTRALIZATION

VEKLYCH O. A. – First results of fiscal decentralization of environmental taxation	60
---	----

ECONOMIC PROBLEMS OF THE NATURE MANAGEMENT

MISHCHENKO V. S. – Strengthening the environmental taxation base in Ukraine: methodology and practice	75
BOBKOV A. N. – Economy of the forestry and problems of its reformation in Ukraine.....	88